
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prepis 

zvukovej nahrávky 

 

 

 

Tento dokument obsahuje automaticky generovaný prepis 

zvukovej nahrávky, zaznamenanej počas zasadnutia                                         

Súdnej rady Slovenskej republiky.  

 

Prepis bol vytvorený pomocou špecializovaného softvéru  na rozpoznávanie 

reči. Napriek vysokej presnosti tejto technológie sa v texte môžu vyskytnúť 

drobné nepresnosti alebo chyby. 

 

Uvedený prepis slúži výlučne na informačné účely a nenahrádza oficiálnu 

zápisnicu a zvukový záznam zo zasadnutia Súdnej rady Slovenskej republiky. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Rečník 11  

Pokračujeme bodom 7. Prerokovanie správy o výsledkoch vnútornej revízie Okresného súdu 

Komárno. Uveďte prosím, do zasadacej miestnosti Oľgu Kováčovú, predsedníčku Okresného 

súdu Komárno a Adrianu Némethovú, vedúcu revízneho oddelenia Krajského súdu v Nitre, 

vítam vás, ďakujem za trpezlivosť. Ale pilne sme pracovali, kdekoľvek si vyberte. Bod 

programu predkladám na základe doručenej správy o výsledkoch vnútornej revízie Okresného 

súdu Komárno v zmysle §  6 1 ods.  2 zákona č.  7 5 7 z roku 2 00 4  Z. z. o súdoch o zmene a 

o zmene a doplnení niektorých zákonov. Revízia bola vykonávaná o za obdobie od 1. Januára 

2 0 20 do 3 1. Decembra 2 0 2 4. A informáciu o správe nám podá vedúca revízneho 

oddelenia Adriana Némethová, ktorej týmto odovzdám slovo s tým, že vás poprosím, pardon, 

stručné zhrnutie, keďže my sme si tú správu podrobne preštudovali.  

Dobre, takže ďakujem, vážená predsedníčka Súdnej rady, členovia komisie, takže veľmi v 

stručnosti. Posledná revízia na Okresnom súde v Komárne bola vykonaná za preverované 

obdobie roku 2 0 15 2 0 19. Do kompetencie preverovaného súdu nepatrí vybavovanie žiadnej 

špeciálnej agendy. Nie je, v obvode sa nenachádza ani psychiatrická nemocnica, ani detenčný 

ústav, ani ústavná. Výkon trestu odňatia slobody. Veľmi v stručnosti k materiálnym 

podmienkam a technickému vybaveniu. Vzhľadom na pomery Okresného súdu, budova 

Okresného súdu, teraz v prípade tohto Okresného súdu ide o veľmi priestorovo pomerne 

rozsiahlu stavbu a z tohto dôvodu tak pre sudcu, ako aj príslušnú administratívu existujú teda 

dostatočné priestorové kapacity. Ide o pomerne dobre materiálno technicky vybavený súd, aj 

keď možno predsedníčka so mnou nebude súhlasiť, pretože tam prebehla taká generálna 

rekonštrukcia v rokoch 9 5 - 2 0 10 a vzhľadom na to, aj keď ten čas plynie bežné 

opotrebovanie, prebehla tá generálna rekonštrukcia aj v externých častiach, aj v interných 

častiach, prebehla proste rekonštrukcia strechy a v súčasnom, aktuálnom období je tam taký 

problém v podstate so stúpajúcou hladinou spodných vôd, prívalových dažďov, treba tam 

vykonať opravy omietok exponovaných na exponovaných stranách budovy, v čase 

prívalových dažďov opakovane dochádza k zatekaniu dažďovej vody. Ale to sú všetko, tam 

treba urobiť proste vertikálnu a horizontálnu izoláciu, ale to sú všetko náročné finančné, to 

vyžaduje tak strašne náročné finančné krytie, že to sa zrejme v blízkom období nezrealizuje a 

prebiehajú tam teda rokovania s ministerstvom spravodlivosti prostredníctvom, 

prostredníctvom Krajského súdu v Nitre k samotnému výkonu súdnictva.  

Na tomto Okresnom súde je plánovaný počet sudcov od mesiaca apríl 2 0 2 4 14. Aktuálne je 

tam výkon sudcu realizuje 13 sudcov aj s hosťujúcim sudcom.  

S hosťujúcim sudcom, 1 sudkyňa čerpá rodičovskú dovolenku a na to jej miesto je pridelený 1 

sudca, tých 13 sudcov aktuálne od mesiaca apríl 2 0 2 5 Ministerstvo spravodlivosti pridelilo 

tomuto súdu 1 miesto, takže malo by to byť, malo by to byť pokryté týmto miestom, to miesto 

nie je zatiaľ obsadené, vzhľadom na to, že sú tam, že na Súdnej rade aktuálne sú 2 žiadosti o 

preloženie, lebo zrejme Súdna rada vie, počet vyšších súdnych úradníkov je dostatočný v 

podstate aj administratívy a pokiaľ ide o ten samotný výkon súdnictva, tento je vyjadrený teda 

v tej tabuľkovej časti tejto revíznej správy. V súhrne možno povedať, že v preverovanom 

období mal nápad vo všetkých jednotlivých druhoch agend. Klesajúcu tendenciu, okrem teda 

ojedinelých časových období, napr. v agende tej, keď došlo k podávaniu návrhu zo strany 



Ministerstva vnútra na zaplatenie nákladov za karanténne opatrenia alebo návrhy RTVS na 

zaplatenie koncesionárskych poplatkov.  

Týchto prípadov došlo k jednorazovému mesačne opakovanému nárastu, zvýšeniu nápadu, ale 

ten nápad sa dá povedať, že je stabilizovaný. Vo všetkých druhoch agend.  

Dochádza k výraznému znižovaniu nevybavených vecí, konkrétne v agende o 3 2 2 vecí 

oproti predchádzajúcemu preverovanému obdobiu, v agende CP o 6 20 vecí, v agende t o 2 2 

1 vecí, okrem agendy t bol nápad zvládnutý v podstate v každej, v každej, v každom druhu 

agende ten nápad v agende C nebol zvládnutý asi v troch rokoch, teda nie asi, ale v troch 

rokoch. A možno to čiastočne z tých spisov zistiť, kde sa dalo zistiť, že to bolo zapríčinené 

čiastočne tými obmedzeniami v pandemickom tzv. pandemickom období a aj takým 

nestabilizovaným stavom na tom trestnom úseku, avšak tento je v podstate od 1.  6. 2 0 2 4. 

Stabilizovaní a vykonávajú tam výkon funkcie štyria sudcovia, ktorí, ktorí sú na ten obvod 

tohto súdu dostačujúci. Oproti preverovanému obdobiu, minulému preverovanému obdobiu 

došlo k zmene kauzálnej príslušnosti v agende CB.  

Okresný súd Komárno už nie je akceptuálne, kauzálne príslušným súdom, takže sa tam tá 

obchodná agenda, obchodná agenda len dokončuje. Tam je len 3 3 nevybavených vecí. K 

poklesu nápadu došlo aj v agende, v agende P. Oproti celému súhrnu preverovaného v období 

o 4 19 vecí, avšak teda na tomto oddelení sa pohybuje nápad pohyb tak ročne 5 50 vecí, tak 

priemerne je ten nápad stabilizovaný a počet nevybavených vecí sa tiež znížil 1 11 a taktiež je 

tam ten počet sudcov stabilizovaný, taktiež v preverovanom období kontinuálne dochádza v 

hlavných agendách k znižovaniu počtu nevybavených vecí aj napriek zníženiu sudcov v 

priebehu rokov 2 0 20, 2 0 2 4, aj napriek zmene kauzálnej príslušnosti, napriek zníženiu 

počtu nápadov v občianskoprávnych veciach, v záujme zachovania kontinuity, postupného 

znižovania nevybavených vecí a zabráneniu nerovnomerného zaťaženia je odôvodnenie 

odôvodnené navýšenie počtu sudcov občianskoprávneho oddelenia o jedného sudcu. Ale ako 

som už povedala, tam to bolo, tam to bolo zrealizované v podstate tým pridelením toho 

jedného miesta.  

Pokiaľ ide o revíziu reštančných vecí, tak tam, tam boli vykonané, tam bola vykonaná revízia, 

v podstate ide o tie príčiny, prečo došlo k zostarnutiu týchto vecí, stále sa opakujúce aj 

predchádzajúce preverované obdobie, aj toto preverované obdobie, pokiaľ ide o tie objektívne 

príčiny, tak v podstate v tej civilnej agende je to súhrnne možno povedať, že ide o zložitosť 

veci určenú komplikovaným skutkovým stavom, potrebou rozsiahleho dokazovania, 

predovšetkým znaleckého a v neposlednom rade aj úroveň procesnej disciplíny účastníkov 

konania odchodom sudcov do dôchodku, okrem týchto objektívnych príčin je tam 

samozrejme zo strany sudcov hlavnou príčinou, ktorú zistila revízna komisia, nesústredené 

vykonávanie, dokazovanie dôkazov, postupné zabezpečovanie dôkazov, postupné 

zabezpečovanie znaleckého dokazovania, revízna komisia apelovala na to, aby sa zamerali na 

sústredenosť vykonaného vykonávaného dokazovania, ktoré môže teda výrazným spôsobom 

urýchliť konanie a v neposlednom rade aj na nedôsledné využívanie poriadkových opatrení, 

resp. iných procesných inštitútov, nevyužívanie, nedostatočné využívanie inštitútu 

koncentrácie konania podľa civilného sporového poriadku a inštitútu predbežného 

prejednania sporu a v podstate tohto sa týka aj trestného konania, špeciálne by som na tomto 



súde, na tomto súde vytkla proste také neodôvodnené nesústredenosť vykonaného 

dokazovania, neodôvodnené odročovanie pojednávaní, akceptovanie, by som povedala, 

takých vymyslených dôvodov pre odročenie hlavného pojednávania. Nevyužívanie 

poriadkových opatrení a predovšetkým nevyužívanie inštitútu náhradného obhajcu, ktorý, 

ktorý tento inštitút vie veľmi napomôcť tomu, aby to konanie bolo ukončené.  

Toto bolo tým jednotlivým sudcom pri preberaní revíznej správy vytknuté, bolo apelované na 

to, aby sa, aby teda sa zamerali na tieto dôvody, pokiaľ ide o procesné náležitosti súdnych, 

súdnych konaní, rozhodnutí, tam neboli zistené žiadne závažné nedostatky, rozhodnutia sú 

sudcami vypracovávané riadne včas, v niektorých prípadoch sa zistila nedôslednosť pri 

odôvodňovaní odôvodňovanie jednotlivých rozhodnutie, ale ide o taký marginálny 

nedostatok, ktoré, ktorý je vytýkaný opakovane v sťažnosti aj odvolacích konaniach a 

postupne dochádza k zlepšovaniu. Požiadavka na špecializáciu týchto sudcov, sudcov na 

Okresnom súde v Komárno je riadne zachovaná a pokiaľ ide o vybavovanie sťažnosti zo 

strany súdu podľa zákona 7 5 7 2 00 4, tam je potrebné zdôrazniť, že došlo k výraznému 

poklesu sťažnosti až o 6 7  %, najviac sťažností na danom súde bol na postup súdu v agende R 

a, väčšina sťažností bola sťažnosti na porušovanie práva na prerokovanie veci bez zbytočných 

prieťahov a sťažnosti vybavované súdu riadne, včas, súlade so zákonnými lehotami, pokiaľ 

ide o ústavné sťažnosti, tieto boli v rokoch 2 0 2 1, 2 0 2 2, 2 0 2 4, 6 ústavných sťažností, 

úspešných ústavných sťažností, pokiaľ ide, pokiaľ ide o revíziu spisov v registroch vedených 

v elektronickej podobe, tam neboli zistené žiadne nedostatky ani pri tvorbe, ani pri tvorbe 

rozvrhu práce a boli vykonávané v tomto smere, boli vykonávané dokonca aj kontroly na 

tomto súde v roku 2 0 2 4 aj zo strany Ministerstva spravodlivosti.  

Takže to by bolo v súhrne všetko.  

Rečník 14  

No sme tak.  

Rečník 11  

Dobre počúvala, ja som sa vrátila o 30 rokov dozadu, keď sme sedeli ako čakateľky v 

kancelárii. Spolu s pani doktorkou Némethovou. Otváram rozpravu. A ešte Pružine.  

Rečník 5  

Deň. Ahoj. No takto excelentne prednesenú revíziu súdu som tu ešte naozaj nepočula a ako s 

dôrazom na kritiku do vlastných radov, tak to už som tu vôbec nepočula. Úplne perfektné a 

trika super, veľmi milo si ma prekvapila tou razanciou, absolútne všetky informácie ma, že v 

hlave ju. Takže ja nemám žiadne otázky, ja som ťa chcela iba pochváliť.  

Rečník 11  

Nikto iný sa neprihlásil, lebo si to podľa mňa vietor splá. Všetkým zobrala. Mne. Vychádza aj 

z toho, že to uznesenie aj pani predsedníčka, aj pani šéfka, v zásade stačí konštatovať, že 

berieme na vedomie, keďže aj tie materiálne podmienky sú personálne, sú nastavené na tých 

14. Záleží na tom, či preložíme, nepreložíme alebo potom teda či vyberieme z databázy. 

Takže ja som, ja som to pochopila tak, že v zásade od Súdnej rady, lebo máme tu alternatívy, 

že sa žiada od Súdnej rady, že apelujeme, aby sa neznížil počet sudcov, aby sa navýšil počet 



sudcov, aby sa nejaké finančné prostriedky dali k dispozícii danému súdu. Ale mne tu 

vychádza, že vy ste taký akože uprataný a aj materiálne, aj personálne, že v zásade ako keby 

stačilo konštatovať, že tú správu berieme na vedomie. Správne som to pochopila, bolo, boli 

tam problémy, ale podarilo sa to stabilizovať.  

Rečník 2  

No tak.  

Rečník 11  

Ešte k tomu niečo pani predsedníčke niečo doplniť.  

Rečník 2  

Ďakujeme.  

Rečník 11  

Veľmi pekne. Takže ukončujem rozpravu a dávam hlasovať o návrhu uznesenia. Súdna rada 

Slovenskej republiky po prerokovaní správy o výsledkoch vnútornej revízie Okresného súdu 

Komárno berie na vedomie správu o výsledkoch vnútornej revízie Okresného súdu Komárno. 

Bodka, hlasujme, prosím, teraz ďakujem. Hlasovalo všetkých 16 prítomných členov Súdnej 

rady Slovenskej republiky, za hlasovalo 16, proti nebol nikto, nezdržal sa nikto, uznesenie 

bolo prijaté. Ďakujem za účasť, za trpezlivosť. A keď príjem do Nitry a do Komárna, tak sa 

vidíme. Pozdravujem to tam, majte sa. 


